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P考试：小孩子你们讨厌考试吗？为什么要考试？1历练你使你更强 2测验你明白吗 3证明你付出努力
P3Pic创22章1至14
P【1】背景：亚伯拉罕与以撒（父亲与儿子）
P 2Pic 亚伯拉罕是犹太人肉身的祖先。
· 亚伯拉罕并不是那些拒绝基督的犹太人的属灵之父。（约8:38-39）
P 加3:7 O亚伯拉罕是是我们属灵的父(加3:6-9)（信心之父）
· 亚伯拉罕约80岁，妻子约70岁，在不可能有孩子的情况下神应许他子孙，他就信了。
P创 15:5.于是领他走到外边，说：「你向天观看，数算众星，能数得过来吗？」又对他说：「你的后裔将要如此。」6.亚伯兰信耶和华，耶和华就以此为他的义。
· 我们与旧约信徒一样，是因着信被神宣判你为义人（罗3:28、4:3-5、4:22-24、5:1、10:10）
· 亚伯拉罕年老时，神迹发生了。亚100岁 撒90岁，生下应许之子以撒。
· 老来得子，以撒是亚伯拉罕所爱的（V2）。 

P【2】献独生儿子为燔祭
P创 22:1.这些事以后，神要试验[footnoteRef:1]亚伯拉罕，就呼叫他说：「亚伯拉罕！」他说：「我在这里。」2.神说：「你带着你的儿子，就是你独生的儿子[footnoteRef:2]，你所爱的以撒，往摩利亚地[footnoteRef:3]去，在我所要指示你的山上，把他献为燔祭。」 [1:  tested. The focal point of this story is not the danger to Isaac but the danger to Abraham in his relationship to God. The Hebrew word “tested” does not mean “to entice to do wrong.” With a personal object it means “test another to see whether the other proves worthy” (1 Kings 10:1; 2 Chron. 9:1; Dan. 1:12, 14).191 Youngblood summarizes, “Satan tempts us to destroy us (1 Peter 5:8; James 1:15; Rom. 6:23), but God tests us to strengthen us (Ex. 20:20; Deut. 8:2).Waltke, B. K., & Fredricks, C. J. (2001). Genesis: a commentary (p. 304). Zondervan.]  [2:  Since Ishmael has been expelled and Abraham’s offspring will be reckoned in Isaac, the Lord designates Isaac as “the only son.” Robert Alden comments, “The expression ‘mourning as for an only son’ (Jer. 6:26; Amos 8:10; Zech. 12:10 [cf. Judg. 11:34]) relates death and the end of the family line, therefore the death of the son signifies a terrible catastrophe.Waltke, B. K., & Fredricks, C. J. (2001). Genesis: a commentary (p. 305). Zondervan.]  [3:  region of Moriah. Although there are some textual difficulties, this probably refers to Jerusalem (see 2 Chron. 3:1, followed by Josephus, the Targums, and the Talmud [b. Taʿan. 16a]). Waltke, B. K., & Fredricks, C. J. (2001). Genesis: a commentary (p. 305). Zondervan.] 

P Pic极大的考验，要他献上他最爱的为燔祭。
· 问：神怎能做出这样无理，残忍要求？
· 问：如果换着是我们，我们会如何回应？
· 一些人可能会说，这样的神我不要了，改信其他神。或者远离神、逃避神。  
· 他经起考验，他顺服的行为证明了他的信心是真实的（雅2:21-22）
· 他心里，神比一切还要重要，甚至胜过亲情
· 神会考验并测验我们的信心（出15:25、16:4、士2:21-22、申13:3、代下32:31）
· 问：当神考验我们的时，我们能像亚伯拉罕吗？
· e.g.考验：信心被历练，使我们变得更坚强。e.g.学校会考。
· e.g.更加认识神，祂是耶和华以勒（祂会供应预备）
· a.p.世界可能会面临危机。谨慎储蓄，神会帮助我们度过任何难关


P【3】三日的行程
P V3.亚伯拉罕清早起来，备上驴，带着两个仆人和他儿子以撒，也劈好了燔祭的柴，就起身往神所指示他的地方去了。4.到了第三日，亚伯拉罕举目远远地看见那地方。5.亚伯拉罕对他的仆人说：「你们和驴在此等候，我与童子往那里去拜一拜，就回到你们这里来。」6.亚伯拉罕把燔祭的柴放在他儿子以撒身上，自己手里拿着火与刀；于是二人同行。7.以撒对他父亲亚伯拉罕说：「父亲哪！」亚伯拉罕说：「我儿，我在这里。」以撒说：「请看，火与柴都有了，但燔祭的羊羔在哪里呢？」8.亚伯拉罕说：「我儿，神必自己预备作燔祭的羊羔。」于是二人同行。
· 三日的行程到达摩利亚地（V2）= 耶路撒冷(代下3:1)
· 隐瞒太太、隐瞒孩子、隐瞒所有人，独自一人承受 Faith is a lonely pilgrimage
· 一生难忘的三天。煎熬、痛苦、挣扎
· 不让两个仆人继续相随。
· 手里拿着火与刀。把要烧的柴放在儿子身上。以撒应该是年轻力壮。
P V7…「父亲哪！」亚伯拉罕说：「我儿，我在这里。」以撒说：「请看，火与柴都有了，但燔祭的羊羔在哪里呢？」8.亚伯拉罕说：「我儿，神必自己预备作燔祭的羊羔。」于是二人同行。
· 内心肯定是在流血，非常痛苦
· 亚伯拉罕不敢告诉儿子，那燔祭的羊羔就是他。他可能撒了谎。
· 问：亚伯拉罕为何这样残忍要杀自己的孩子？
· 他知神绝不说谎，神应许把永约赐给以撒（创17:19）
· 他信心大到，信神能叫以撒从死里复活 来11:19

P【4】父亲捆绑爱子
P V9.他们到了神所指示的地方，亚伯拉罕在那里筑坛，把柴摆好，捆绑他的儿子以撒，放在坛的柴上。10.亚伯拉罕就伸手拿刀，要杀他的儿子。11.耶和华的使者从天上呼叫他说：「亚伯拉罕！亚伯拉罕！」他说：「我在这里。」12.天使说：「你不可在这童子身上下手。一点不可害他！现在我知道你是敬畏神的了；因为你没有将你的儿子，就是你独生的儿子，留下不给我。」
· 以撒是一位听话的孩子。自愿的被父亲捆绑起来，因他已经是年轻力壮
· 眼看自己的父亲莫名其妙的把他绑起来，拿刀要杀了他。
· 问：为什么以撒没有记恨爸爸、没有留下后遗症？
· 唯一能够解释的是，后来我们看以撒一生时，发现他也是敬畏主。不然早恨父亲，留下后遗症！
· 耶和华的使者拦阻他。应该是未道成肉身的主耶稣。 
· 旧约时，耶和华的使者是可以被敬拜的。(出3:2-5、书5:13-15、士6:11-23、13:15-22
· 现在我知道你是敬畏神的了；因为你没有将你的儿子，就是你独生的儿子，留下不给我。
· 下文（V15-16）：耶和华的使者，被称为耶和华，并且他指着自己起誓】

P【5】预表耶稣基督
P V13.亚伯拉罕举目观看，不料，有一只公羊，两角扣在稠密的小树中，亚伯拉罕就取了那只公羊来，献为燔祭，代替他的儿子。14.亚伯拉罕给那地方起名叫「耶和华以勒」，直到今日人还说：「在耶和华的山上必有预备。」

· “神所预备的山「耶和华以勒」在耶和华的山上必有预备。耶路撒冷(代下3:1)
· 神预备了一只公羊代替了以撒。基督也代替了我们。
· 这一切都预表指向主耶稣[footnoteRef:4]。 [4:  神经常在古时，使用历史人物、或事件来预表后来要发生在基督的事Foreshadowing or Typology:In the Pentateuch, Abraham’s journey to Mount Moriah and his sacrificial worship there foreshadow Israel’s worship at Mount Sinai. After his three-day journey and his tremendous willingness to obediently sacrifice his son, Abraham is the first to offer without reservation a ram on Mount Moriah as an act of worship. Later, the Israelites want a three-day journey into the desert to worship God, presumably upon the mountain of God (Ex. 3:18; 4:27; 5:3). There the Lord appears to them, gives them the law, and promises a blessing to those who will keep the law. Every Israelite father redeems his firstborn son by an animal substitute (Ex. 13:12–13), just as the angel of the Lord spared the firstborn by the Passover substitute (Ex. 12:12–13).
Within the canon of Scripture, the story of Abraham’s willingness to obediently sacrifice his son of promise typifies Christ’s sacrifice. Abraham’s declaration that “God himself will provide the lamb” (22:8) resonates with God’s offer of the Lamb to save the world (Mark 10:45; John 1:29, 36; 2 Cor. 5:17–21; 1 Peter 1:18–19). God’s provision of the ram on Mount Moriah typifies his sacrifice of Jesus Christ. Ultimately God provides the true Lamb without blemish that stands in humanity’s place. This Lamb of God dies instead of the elect so that they might live (Gen. 22:13–14).The obedience of Isaac and Abraham is a type of the Son of God, the true Suffering Servant. Like Isaac, Christ is a lamb led to the slaughter, yet he does not open his mouth. Just as Isaac carries his own wood for the altar up the steep mount, Christ carries his own wooden cross toward Golgotha (see John 19:17).215 Just as Abraham sacrificially and obediently lays Isaac on the altar (Gen. 22:9), so Christ sacrificially and obediently submits to his father’s will (Rom. 8:32; Phil. 2:6–8; 1 Peter 2:21–24). Abraham’s devotion (“You have not withheld from me your son, your only son”) is paralleled by God’s love to us in Christ as reflected in John 3:16 and Rom. 8:32, which may allude to this verse. Symbolically, Abraham receives Isaac back from death, which typifies Christ’s resurrection from the death of the cross (Heb. 11:19). In taking an oath to bless Abraham and all nations through him, God guarantees the promise to Abraham’s offspring (Gen. 22:15–18). Abraham’s obedience prefigures the active obedience of Christ, who secures the covenantal blessings for Abraham’s innumerable offspring Waltke, B. K., & Fredricks, C. J. (2001). Genesis: a commentary (pp. 310–311). Zondervan.] 
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O约3:16神爱世人，甚至将他的独生子赐给他们，叫一切信他的，不致灭亡，反得永生。

P Pic 安慰：你可能正在受神考验
· 你可能很痛苦、很挣扎。
· 独自一人走这受苦的道路。主与你同在
· 这旅程过后，你的信心被历练、你会变得更坚强。
· 信心顺服，你会看见主有预备。祂是蛮有怜悯的神！
· 耶和华以勒，神必有预备。」。你不要害怕！


